



## Asian Productivity Organization “The APO in the News”

Name of publication: Lao Economic Daily Newspaper (12 January, 2015, Lao)

Page: B2

### ອາຫານໃຫ້ມີຄຸນນະພາບ

ກິນສິ່ງເສີມວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ກາງ (ກສວ) ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ (ອຄ) ຮ່ວມກັບກະຊວງກະ ສິກຳ-ປ່າໄມ້ ແລະ ການປະມົງ ປະເທດຍີ່ ປຸນ ແລະ ອົງການຜະລິດຕະພາບແຫ່ງອາ ຊີ ຈັດກອງປະຊຸມສຳມະນາວຽກງານການ ຄຸ້ມຄອງຕ້ອງໃຫ້ການສະໜອງອາຫານທີ່ ມີຄຸນນະພາບຂຶ້ນເພື່ອສ້າງເສີມສ້າງຄວາມ ຮູ້ໃຫ້ພາກລັດ ແລະ ພາກທຸລະກິດໃນ ການຄຸ້ມຄອງອາຫານທີ່ປອດໄພໃຫ້ໄດ້ ມາດຕຸນສາກົນຂອງຮັບການເຊື່ອມໂຍງ ເສດຖະກິດ.

ທ່ານ ສິມດີ ອິນມິໄຊ ຫົວໜ້າກົມ ກສວ ກະຊວງ ອຄ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ການສຳມະນາ ຄັ້ງນີ້ ເພື່ອສ້າງເສີມ ແລະ ສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ໃນ ສປປ ລາວ ກ່ຽວກັບຄວາມສຳຄັນ ຂອງທຸລະກິດກະສິກຳ ແລະ ປະສິດທິ ພາບຂອງການຄຸ້ມຄອງຕ້ອງໃຫ້ການສະ ໜອງອາຫານເປັນຕົ້ນແມ່ນລະບົບການ ຄຸ້ມຄອງອາຫານປອດໄພທີ່ທັນສະໄໝ ເຊັ່ນ: ລະບົບວິເຄາະ ແລະ ຄວບຄຸມຈຸດວິ ກິດ HACCP ແລະ ລະບົບຄຸ້ມຄອງອາ ຫານປອດໄພຕາມມາດຕະຖານສາກົນ ISO 22000. ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ເພື່ອ ແລກປ່ຽນແຜນການ ແລະ ກິດຈະກຳທີ່ໄດ້ ຮັບຈາກການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ຕົວແບບຂອງບໍລິສັດຕົວແບບ ແລະ ຊ່ຽວ ຊານທີ່ປຶກສາຂອງ ກສວ. ຮ່ວມພິຈາລະ ນາຍຸດທະສາດການຄຸ້ມຄອງຕ້ອງໃຫ້ ການສະໜອງອາຫານໃນຂະແໜງປຸງ ແຕ່ງອາຫານ ແລະ ຂະແໜງຍ່ອຍໃນທຸ ລະກິດກະສິກຳ.

ທ່ານກ່າວຕື່ມອີກວ່າ: ພາຍໃຕ້ການ

ຮ່ວມມືດັ່ງກ່າວໃນໄລຍະຜ່ານມາ ພວກ ເຂົາໄດ້ສຳເລັດການສຳມະນາໃນຫຼາຍ ຫົວຂໍ້ເປັນຕົ້ນແມ່ນການຝຶກອົບອົມວິທະ ຍາການຫຼັງເກັບກຽວສຳລັບເຂົ້າ, ໂຄງ ການສ້າງບໍລິສັດຕົວແບບດ້ານ 5 ສ ແລະ ຫຼັກການຜະລິດທີ່ດີ, ໂຄງການສ້າງບໍລິ ສັດຕົວແບບດ້ານ HACCP, ການສ້າງ ປຶ້ມຄູມິການວິເຄາະ ແລະ ຄວບຄຸມຈຸດວິ ກິດ ສຳລັບວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ ແລະ ກາງ ແລະ ບັນດາໂຄງການອື່ນໆ.

ທ່ານ ມິດຊູໂອະ ນາກາມູລະ ວິຊາ ການໂຄງການພະແນກກະສິກຳອົງການ ຜະລິດຕະພາບແຫ່ງອາຊີ ໄດ້ກ່າວວ່າ: ວຽກງານດັ່ງກ່າວມັນມີຄວາມສຳຄັນ ເພື່ອ ຄຳປະກັນດ້ານຄຸນນະພາບອາຫານ. ຂະ ບວນການຜະລິດ, ການຈັດການສິ່ງທ້າ ຫາຍຕ່າງໆດ້ວຍຕົວເອງ ພ້ອມດຽວກັນກໍ ເປັນການສ້າງໃຫ້ພາກທຸລະກິດມີຄວາມ ເຂັ້ມແຂງ ເພາະວ່າຖ້າຫາກຄຸນນະພາບ ຂອງຜະລິດຕະພັນໃດໜຶ່ງທີ່ໂຮງງານຜະ ລິດອອກມາດີສິ່ງຄົມຍອມຮັບຕະຫຼາດມີ ຄວາມຕ້ອງການສູງກໍສາມາດຍາດແຍ່ງ ແຂ່ງຂັນໃນການເຊື່ອມໂຍງເສດຖະກິດ ໄດ້.

ກອງປະຊຸມສຳມະນາ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນ ວັນທີ 8 ທັນວາຜ່ານມາ ທີ່ໂຮງແຮມລ້ານ ຊ້າງ ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງ ທ່ານ ສິມດີ ອິນມິໄຊ ຫົວໜ້າກົມ ກສວ ກະ ຊວງ ອຄ, ທ່ານ ມິດຊູໂອະ ນາກາມູລະ ວິ ຊາການໂຄງການພະແນກກະສິກຳອົງ ການຜະລິດຕະພາບແຫ່ງອາຊີ ມີພະນັກ ງານວິຊາການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ຫົວໜ່ວຍທຸ ລະກິດປຸງແຕ່ງອາຫານເຂົ້າຮ່ວມ.



ພຣະທາດຂຽງຕຶງ ພຣະທາດອື່ງສັກສິດຂອງຊາວເມືອງ ທາດຫຼວງ ວຽງຈັນ.